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Nyomtatott és online sajtó 
 
 

A magyar-amerikai kapcsolatokról tárgyalt a Fehér Házban Magyar Levente 
államtitkár 
2024. augusztus 8. – MTI, Magyar Nemzet, origo.hu, hirado.hu    

A Fehér Ház Európáért felelős nemzetbiztonsági főtanácsadó-helyettesével tárgyalt a magyar-

amerikai kapcsolatok kilátásairól Washingtonban Magyar Levente, a Külgazdasági és 

Külügyminisztérium parlamenti államtitkára. Magyar Levente az MTI-nek nyilatkozva úgy 

fogalmazott: a tárgyalássorozatban Magyarország és az Egyesült Államok kapcsolatában 

minden olyan kérdést áttekintünk, ami közelebb visz az egyetértéshez, vagy az egyet nem értés 

megállapításához, hiszen az egyfajta előrelépés ahhoz képest, mintha nem beszélünk 

egymással.  "Nem kell mindenben megállapodni, és számos olyan fontos ügy van, amelyekben 

nem azonosképpen gondolkodunk, nem azonosképpen képzeljük el az előre vivő stratégiát, 

ennek ellenére egymás szövetségesei vagyunk" - szögezte le az államtitkár. Kiemelte az ukrajnai 

háborút illető nézetkülönbségeket, hozzátéve: abban egyetértés van, hogy mindkét fél békét 

szeretne Ukrajnában és a közel-keleti háborús színtéren is. Beszámolt arról, hogy a Fehér Ház 

nemzetbiztonsági főtanácsadó-helyettesével tartott megbeszélés homlokterében Ukrajna állt, 

és a legfőbb nézetkülönbség a békéhez vezető utat illetően van. Míg az Egyesült Államok 

Ukrajna katonai támogatásában, a háború finanszírozásában látja a megoldást, addig 

Magyarország szeretné határaitól minél távolabb tartani a háborús frontvonalat - mondta.  

 

Újabb jelentős magyarországi támogatással folytatódhat a Szent András-bazilika 

felújítása 
2024. augusztus 7. – Ma7.sk 

Tavaly ősszel újjászületett a komáromi Szent András-bazilika szentélye. A 2018 tavaszán 

Ferenc pápa által basilica minor rangra emelt tágas szentély szakaszos felújítása bő egy 

évtizede a szlovák kulturális tárca, a Nagyszombati Érsekség, a Nyitra Megyei Önkormányzat 

és Magyarország Kormánya támogatásával valósul meg. Jó hír, hogy e hónapokban a műemlék 

épület nyugati szárnyában, újabb jelentős magyarországi támogatással folytatódhatnak a 

munkálatok, így a Franz Anton Maulbertsch által a 18. században készített barokk freskók 

restaurálása is. „A karácsonyi ünnepi szentmiséken már a hívek is élvezhetik az eléjük 

tárulkozó látványt” – közölte Róbert atya.  Végül hangsúlyozta: „A remény azonban sosem hagy 

el minket, hiszen most is szinte az utolsó percben értesültünk az újabb magyarországi 

támogatásról. További anyagiak hiányában már éppen a bazilikabeli állványzat lebontását 

fontolgattuk, amikor a Fatimai Szűz Máriáról elnevezett, új kórházi kápolnában telefonon 

kaptam az örvendetes hírt: a bazilikának megítélt 120 millió forintos támogatásból 

folytatódhatnak a munkálatok. Úgy tűnt, mintha Fatimai Szűz Mária is közbenjárt volna az 

ügyünkben...“ 
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Kolozsvári kavalkád: már bejegyezhetjük kedvenc magyar napos programjainkat 

a naptárba  
2024. augusztus 7. – Krónika 

Böngészhető a 15. Kolozsvári Magyar Napok teljes programkínálata: a Kárpát-medence egyik 

legnagyobb kulturális seregszemléjéhez kapcsolódó rendezvények már augusztus 15-én, 

Nagyboldogasszony ünnepén elkezdődnek a piarista templom búcsújával és a helyreállított 

fogadalmi Mária-oszlop megáldásával. A hivatalos megnyitó előtti események között szerepel 

továbbá a Szent Mihály-templom Europa Nostra-díjának ünnepélyes átadása, a Főtéren 

rendezendő nemzetközi tánckavalkád, több hangverseny és kiállításmegnyitó. Az augusztus 19-

ei ünnepélyes nyitógálát követően pedig számtalan gyermek-, ifjúsági, kulturális, szórakoztató, 

sportprogram várja a magyar napozókat – tájékoztattak szerdán a szervezők.  

 

A határ menti folyók állapotáról tájékozódtak Romániában magyar vízügyi 

szakemberek 
2024. augusztus 7. – MTI, Krónika, Transtelex 

A határ menti folyók állapotáról tájékozódtak Romániában a napokban magyar vízügyi 

szakemberek. Román kollégáikkal a Körösök, valamint a Szamos és a Tisza vízgyűjtő 

medencéjében felszerelt szemétgyűjtő gátakat tekintették meg - tájékoztatta az MTI-t szerdán 

a román vízügyi hatóság. A közlemény szerint a magyar és a román kormány vízügyi 

szakembereinek kedden kezdődött háromnapos találkozója Románia és Magyarország 

területére is kiterjed, ahol folyamatban lévő hidrotechnikai munkálatoknál tartanak 

terepszemlét. Romániában a Körösök, a Szamos és a Tisza folyók vízgyűjtő medencéjében 

felszerelt mobilgátakat tekintették meg, melyek célja az ország területén felfogni az úszó 

hulladékot, meggátolva, hogy átjusson Magyarországra. A Körösök vízgyűjtő medencéjében 

három, a Szamos-Tisza vízgyűjtő medencében egy ilyen szemétgyűjtő gátat szereltek fel eddig, 

utóbbi a Szamos folyón van, Szatmárudvari térségében - írták. A vízügyi szakemberek a Tatár-

szorosi gátat is megtekintették. 

         
Magyarország schengeni övezetből való kizárására bujtogat Ódor Lajos, Sorosék 

felvidéki trójai falova 
2024. augusztus 7. – Ma7.sk 

Magyarországnak a schengeni térségben való megmaradása ellen bujtogatnak és újbóli 

ellenőrzések bevezetését lebegtetik a magyar határon abban az a Ursula von der Leyennek, az 

EB elnökének címzett nyílt levélben, amelyet 67 európai parlamenti képviselő írt alá, köztük a 

Progresívné Slovensko EP képviselői is, élükön a korábban a Soros György-féle CEU-n 

vendégprofesszorként működő Ódor Lajossal, akit – mint ismeretes – az időközben a politikai 
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süllyesztőbe került Zuzana Čaputová ültetett néhány hónapra a megbízott kormányfő 

posztjába. A levél szignálói sűrű csúsztatások és félhazugságok közepette azt panaszolják, hogy 

Magyarország, Nemzeti Kártya programja egyes részeinek – orosz és fehérorosz 

vendégmunkásokat célzó - egyszerűsítésével olyan „biztonsági kockázatot” okozott, amely 

„megerősítheti az orosz kémhálózat működését az EU-ban.” 

 

Keszegh Béla: A közhelyek duruzsolását már nem lehet trikolórral átkötve eladni 
2024. augusztus 7. – Ma7.sk 

„Az előrelépést a valós témákban látom, ami az embereket foglalkoztatja, aminek sokszor nincs 

nemzetisége. A sikeres szereplés farvizén aztán számos nemzetiségi kérdés is rendezhető 

lenne" – mondta Keszegh Béla, Komárom polgármestere a Magyar Szövetség lehetőségeiről. 

Keszegh hangsúlyozta, "a regionális párt sikeres modell lehet, hiszen a nemzetiségi 

konfliktusok olvadásával más témák kerültek előtérbe, ami érdeke a szlovákoknak és a 

magyaroknak egyaránt. A választási rendszer átalakítása is helyzetbe hozhatná a szlovákiai 

magyar szereplőket, ezért ezen a téren aktívabban kéne együttműködni azokkal a szlovák 

(kormány) pártokkal, akik ezt kezdeményezik.” 

 

Már a Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége is részt vesz az OktOpusz-

programban 
2024. augusztus 7. – Felvidék.ma 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége 25 pedagógus számára tette lehetővé, hogy 

pedagógiai felkészültségüket továbbfejlesszék az európai uniós OktOpusz-program keretében. 

A projekt célja egy olyan Kárpát-medencei szakmai közösség létrehozása és fejlesztése, mely 

támogatást képes nyújtani a határon túli minőségi magyar nyelvű oktatás fennmaradásához és 

fejlesztéséhez. A Felvidékről óvodától a középiskoláig terjedően 25 pedagógus kapcsolódott be: 

a Dunaszerdahelyi TV területéről 4 fő, Galántáról 4 fő, Komáromból 6 fő, Losoncról 1 fő, 

Rozsnyóról 1 fő, Nagyrőcéről 1 fő, Rimaszombatból 5 fő, a Tőketerebesi TV területéről 3 fő. 

 

Zafírt bemutató emlékkövet avattak Gömöralmágyban 
2024. augusztus 7. – Ma7.sk 

Gömöralmágyban ünnepélyes keretek között átadták a zafírt bemutató emlékkövet. A község 

önkormányzata, a Szlovák Mineralógiai Társulat a Füleki Vármúzeummal és Oravec Lászlóval 

együttműködve ünnepélyesen felavatta a település kataszterében talált zafírt bemutató 

emlékkövet. A nemrégiben, Gömöralmágy kataszterében talált drágakő nagyobb, mint az 

eddigi legnagyobb, Császár nevet viselő zafír, amit korábban talált. Ezért a község 

önkormányzata úgy határozott, hogy az ékkő bemutatására emlékkövet állít. Farsang István, a 

Genfi Egyetem geológusa elmondta, ez Szlovákia második legnagyobb drágaköve. 
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Cillei Borbála magyar és cseh királyné életét mutatja be egy új kiállítás a trencséni 

várban 
2024. augusztus 7. – Új Szó, Bumm.sk 

Luxemburgi Zsigmond második felesége, Cillei Borbála magyar és cseh királyné, német-római 

császárné életét mutatja be a trencséni (Trenčín) vár Borbála-palotájában berendezett új 

kiállítás. „Pontosan 600 éve került Cillei Borbála birtokába a trencséni vár. A kiállítás és egy 

dokumentumfilm Borbála élettörténetét, uralkodását, személyiségét mutatja be. A kiállítás 

kiemelkedő darabja Cillei Borbála konstanzi zsinaton viselt ruhájának korabeli másolata” – 

tájékoztatott a múzeum. Luxemburgi Zsigmond jelentős birtokok igazgatását bízta Cillei 

Borbálára, övé volt Trencsén vármegye hét, Zólyom (Zvolen) vármegye négy vára, a 

bányavárosok nagy része, és még számos vár és birtok a mai Szlovákia területén kívül. Jelentős 

mértékben fejlesztette Trencsén várát, és javarészt neki köszönhető ma ismert formája. 

     
Aleksandar Vučić: Egész Vajdaságot vasúthálózattal fedjük le 
2024. augusztus 7. – PannonRTV 

Három hónap múlva nyílhat meg az Újvidék-Szabadka vasútvonal - jelentette ki Aleksandar 

Vučić a Szerbiai RTV esti Híradójában. A szerb elnök körbejárta a verbászi állomás befejező 

munkálatait. Van még hátra néhány dolog, amit el kell végezni, egyebek mellett a tesztvezetés 

és a felügyelet. Verbász lesz a központi állomás Szabadka és Újvidék között - tette hozzá. Bánát 

felé is lesz egy vasútvonal, ennek kiépítése is hamarosan elkezdődik - jelentette be a szerb 

államfő. Amennyiben megegyeznek a szabadkai vonal kivitelezőjével, akkor csak áthelyeznék 

őket, és indulhatna a munka a bánáti vasúton. 

 

Megalakult Újvidék Város Képviselő-testülete 
2024. augusztus 7. – PannonRTV 

A Szerb Haladó Párt köré tömörülő koalíció vezeti az elkövetkező időszakban a várost. Ezt a 

koalíciót erősíti majd a Vajdasági Magyar Szövetség egy képviselője is, Kiss Gyula. A haladók 

koalíciója 45 képviselővel szerepel az újonnan megalakult testületben. Az ellenzék 32 

képviselővel szerepel a városi parlamentben. Az alakuló ülésen megválasztották a testület új 

elnökét, Dina Vučinićet. Újvidék polgármesterének és a Városi Tanács megválasztására később 

kerül sor. Erre jogilag 30 nap áll a képviselők rendelkezésére. 

 

Törökfalun nyitott irodát a Vajdasági Agráregyesületek Szövetsége 
2024. augusztus 7. – PannonRTV 

Az irodák Vajdaság-szerte több településen is megtalálhatóak, hogy megkönnyítsék a gazdák 

munkáját. Az önkormányzat már működtetett egy hasonló munkakört, viszont azt július 

elsejétől megszüntették. A gazdák kérésére sikerült egy új irodát nyitni Törökfalun, amely segíti 

majd a termelők munkáját. Az új iroda a Százszorszép Művelődési Egyesületben kapott helyet 

Törökfalun. A gazdáknak az iroda mindenben segít: információkkal látja el őket, szakmai 
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konferenciákat szervez, illetve a termelők segítségére van a pályázatok és adminisztrációs 

feladatok terén is. 

 

Szent István-napi ünnepség Óbecsén 
2024. augusztus 7. – PannonRTV 

Kenyérszenteléssel egybekötött szentmise, ünnepi műsor, Republic-koncert és tűzijáték 

augusztus 16-án, pénteken, valamint főzőverseny, gyerekprogramok és utcabál augusztus 17-

én, szombaton – a szokásokhoz híven idén is két napig ünneplik Szent István-napját Óbecsén 

az alsóvárosi kultúrkörnél. Kiss Igor, elnökségi tag, Petőfi Sándor Magyar Kultúrkör, Óbecse: 

„Nem csak arról szól, hogy megünnepeljük államalapító Szent Istvánunk napját, illetve 

megszenteljük az új búzával készült kenyeret, hanem egy népünnepéllyé is vált. Az utóbbi 

időben már az Óbecséről elszármazottaknak is fontos támpont, hogy ma máskor nem is, akkor 

igyekeznek a Szent István-napi ünnepségsorozat körül hazajönni, hogy itt legyenek. Ez egy 

fontos találkozási pont az óbecsei, illetve a vidékéhez tartozó magyarságnak, de azt is 

elmondhatjuk, hogy minden évben több más nemzetiségűvel is találkozunk itt az utcákon, 

úgyhogy ez egy összefogásos népünnepély, aminek megvan a maga vallási és nemzeti oldala.” 

 

Ingyenes szűrővizsgálatok Magyarkanizsa községben 
2024. augusztus 7. – Vajma.info, PannonRTV 

Augusztusban a Magyarkanizsai Egészségház rendelőiben a község egész területén ingyenes 

szűrővizsgálatok zajlanak. A sikeres önkormányzati pályázat támogatója a Tartományi Nemi 

Esélyegyenlőségi Intézet, célja pedig, hogy a község orvosi rendelőiben megszervezendő 

egészségügyi szűrővizsgálatok révén elérhetőbbé tegye az egészségügyi szolgáltatásokat 

Magyarkanizsa község minden polgára számára. Megszervezésükre és lebonyolításukra a 

Nemek közötti egyenlőség előmozdítását célzó helyi cselekvési terv révén kerül sor helyi 

résztvevők koordinálásával és bevonásával. 

      
Aláírta az elnök a mozgósítás meghosszabbításáról szóló törvényt 
2024. augusztus 7. – karpataljalap.net 

Volodimir Zelenszkij elnök aláírta az ukrajnai hadiállapot, valamint az általános mozgósítás 

idejét 90 nappal, november 9-ig meghosszabbító törvényeket – jelentette a korrespondent.net 

a jogszabályoknak a Legfelső Tanács honlapján elérhető információs oldalaira hivatkozva 

augusztus 7-én, szerdán. Az eljárás szerint ezt megelőzően a parlament támogatta a hadiállapot 

és az általános mozgósítás 90 napos meghosszabbítását augusztus 12-től november 9-ig. 

 

Ifjúságpolitika az MCC Feszten 
2024. augusztus 7. – Karpat.in.ua 

Ifjúságpolitikai kerekasztal beszélgetést tartottak az esztergomi MCC Fesztiválon, ahol a 

résztvevők bemutatták és értékelté a kárpát-medencei ifjúság helyzetét. Kárpátalját Dobsa 
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István, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség Ifjúsági Szervezetének elnöke képviselte. A 

résztvevők egyetértettek abban, hogy több figyelmet és energiát kell fordítani a fiatalok 

identitásának megerősítésére. Az Mathias Corvinus Collegium fesztiválja három napon át 

kínált közéleti, interaktív és zenei programokat, ahol a „magyar tehetséget” ünnepelték. A 

szervezők nagy hangsúlyt fektettek a közösség építésre, a közélet, a kultúra, a tudomány és a 

sport népszerűsítésére, valamint a nemzeti identitás erősítésére. 

 

Közel 150 tanár jelentkezett az idei Kárpátaljai Nyári Kölcsey 

Pedagógusakadémiára 
2024. augusztus 7. – Karpat.in.ua 

A KMPSZ immár 23. alkalommal szervezte meg a Kárpátaljai Nyári Kölcsey 

Pedagógusakadémiát, amelynek helyszíne ezúttal is a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar 

Főiskola. Az akadémia résztvevői idén számos aktuális dologgal foglalkoznak, így például a 

kárpátaljai magyar nyelvű oktatással, a kisebbségi jogokkal és a digitális kor oktatást formáló 

hatásával. A négynapos akadémia során a résztvevők több helyi és külföldi szakértő előadását 

hallhatják, valamint gyakorlati képzésben is részt vehetnek. A tanárok többsége visszatérő 

vendége a Kölcsey Nyári Akadémiának, de a résztvevők között akad friss diplomás pedagógus 

is. Az akadémia első napja filmnézéssel, míg a második a Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai 

Színház Fedák Sári termében zárult, ahol az érdeklődők megtekinthették a FRIDA című 

monodrámát, Orosz Ibolya előadásában. A pedagógusok hosszantartó tapssal köszönték meg 

a művésznőnek a kitűnő alakítást. 

 

Gazdaasszonyok hoztak vizet a Fekete-Tisza forrásából a Magyarok Kenyerébe 
2024. augusztus 7. – Karpat.in.ua 

Idén már kilenc éve, hogy a Kárpátaljáról származó vizet használják a magyarok kenyere 

dagasztásához, amelyet a Fekete-Tisza forrásából merítenek. A vízért augusztus 4-én, vasárnap 

‒ a „Pro Agricultura Carpatika” Kárpátaljai Megyei Jótékonysági Alapítvány Gazdaasszony 

Tagozatának szervezésében ‒ 17 kárpátaljai magyar gazdaasszony utazott el a Tisza-forráshoz. 

A háborús helyzetben ezt a feladatot már második éve vállalták magukra a gazdaasszonyok, 

akik szabadon utazhatnak megyénkben. Mint minden alkalommal, idén is a csapattal tartott 

Sari József, a KMKSZ Felső-Tisza-vidéki Középszintű Szervezetének elnöke. Legmagyarabb 

folyónk forrásának vizét egy erre a célra készített, díszes kis hordóba töltötték, abban juttatják 

el a magyarországi pékmesterekhez. A Tisza forrásának vize különösen jóízű, s egyben a 

Magyarok Kenyere programhoz hasonlóan maga a folyó is jelképezi a Kárpát-medence 

magyarságának összetartozását. 

 

Zakarpattyaoblenerho: tíz napja nincs áramszünet 
2024. augusztus 7. – Kárpátalja.ma 

Már 10. napja nincsenek áramszünetek Kárpátalján. Erről a Zakarpattyaoblenerho megyei 

áramszolgáltató adott tájékoztatást szerdán. A Facebook-posztjukban tájékoztatták a 
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lakosságot, hogy ezentúl nem fognak már esténként óránkénti áramkimaradások ütemtervét 

sem közzétenni. 

 

Az ifjúság a közös jövőért 
2024. augusztus 7. – Nepujsag.net 

Tusványos: A generációkon átívelő rendezvény” – ez olvasható a XXXIII. Bálványosi Nyári 

Szabadegyetem honlapján, így a július 23-a és 28-a között zajló tusnádfürdői rendezvényen 

természetesen a muravidéki ifjak sem maradhattak képviselet nélkül. Az „Ifjúsági szervezeti 

helyzetkép a Kárpát-medencében” című panelbeszélgetésen Bogar Patrik, az MMISZ elnöke 

számolt be az egyesület és a muravidéki fiatalok helyzetéről. Elhangzott, hogy az MMISZ a 

tavalyi évben rekordszámú, 25 projektet valósított meg, melyre az idei évben is törekednek. 

Szeptemberben az egyesület 50 Magyarországról és a Muravidékről érkező fiatalnak biztosít 

táborozási és ismerkedési lehetőséget, valamint a nagysikerű „Magyar bál” is újra 

megrendezésre kerül. A határon túli ifjúság képviselőinek megbeszélése rávilágított arra, hogy 

a Kárpát-medence ifjúsági szervezeteinek együttműködése kulcsfontosságú a közös jövő 

formálásában és az erős, összetartó közösségek kialakításában. 

 

A szeptemberi tanévkezdésre elkészülnek 
2024. augusztus 7. – Nepujsag.net 

A szeptemberi tanévkezdésre elkészülnek az oktatási fejlesztések a Lendvai községben: szinte 

befejezés előtt áll Csentében az egykori iskola, mely az óvodának is helyet ad, Gyertyánosban 

beköltözhető a bővített óvoda, ahol a tervek szerint októberben használatba vehetik az új 

iskolai tornatermet is. A korszerűbb trendeket követve a beruházások révén jobb minőségű 

oktatási-nevelési környezet épül. Most már biztos, hogy a két óvoda – a kezdeti bonyodalmak 

után – az új tanévvel fogadni tudja a gyerekeket, s a 2024/25-ös tanévben új tornateremben 

folynak a testnevelésórák Gyertyánosban. A beruházások értéke közel 2,5 millió euró. „A 

mintegy 516 ezer eurós magyarországi támogatással – Bethlen Gábor Alap – felújított csentei 

iskola helyiségeit a Lendvai Óvoda veszi használatba, a létesítmény 50 gyermeket tud fogadni. 

Lesz csoportszoba és három játszóterem, az egyik a fokozott figyelmet igénylő gyermekek 

számára” - mondta Magyar János polgármester. 

 

Együttélés és történelmi örökség 
2024. augusztus 7. – Nepujsag.net 

A Petesházi Horvát József Kultúregyesület, a helyi Turisztikai és Környezetvédelmi Egyesület, 

valamint az Önkéntes Tűzoltóegylet idén augusztus 3-án szervezte meg a falu hagyományos 

rendezvényét, az Anna-napi találkozót, amely egyben falunap is volt. Szent Anna, a bányászok 

és a háziasszonyok védelmezőjének szobra is van Petesházán, amely egyben a település 

legrégibb szakrális műemléke is. A szobor már 1800 óta díszíti a falut. A történelmi örökség 

tiszteletére és az együttélés jegyében szervezett eseménynek idén is az egykori iskola udvara 

adott otthont.  
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Családok Őrségi Találkozója Hodoson 
2024. augusztus 7. – Nepujsag.net 

Vasárnap délután a hodosi magyar önkormányzat és Hodos Község idén is megtartotta a 

Családok Őrségi Találkozóját, amely ezúttal a helyi felújított sportpályán kapott helyet. A 

találkozóra sokan eljöttek, határon innen és túlról is. A sportpálya adottságai mellett a 

szervezők igyekeztek színessé varázsolni a napot. Egész nap és éjszakába nyúlóan szólt az 

élőzene, a Skok együttes dallamaira lehetett táncolni. Jött és ment a turistavonat, az étel- és 

italkínálat bőséges volt, és a tombola sem maradt el, értékes nyereményekkel. Délután a 

gyermekeket a magyar önkormányzat egy bűvészműsorral lepte meg. Mare Čare bűvész 

szórakoztatta a kicsiket és a nagyobbakat, bevonva őket is trükkökkel és mutatványokkal. Ezen 

kívül volt arcfestés, légvár, íjászat. Jó volt látni, hogy az eseményre valóban egész családok 

érkeztek, sok gyerek lepte el a rendezvényteret.  

 

Filmkultúrát Lendvára! 
2024. augusztus 7. – Nepujsag.net 

Sikeresen zárult a Rövidfilmek Bográcsa 2024 című filmfesztivál Lendván, amelyet 2020-tól 

kétévente szervez meg a lelkes fiatal csapat Horváth Botka Áron hazai filmrendező vezetésével. 

Ezúttal a lendvai vár hangulatos környezetében három szlovén és öt külföldi díjnyertes filmet 

nézhetett meg a filmkedvelő közönség, mely a tágabb térségből is érkezett a „bográcsra”. A 

családi hangulatú fesztivál célja a filmkultúra népszerűsítése. A Rövidfilmek Bográcsa egy 

kétévente megrendezésre kerülő filmfesztivál, mely igyekszik visszahozni a filmkultúrát 

Lendvára, ezzel betöltve a művészeti szegmens hiányát.  Az idei szemlén a filmkedvelő 

közönség három szlovén és öt külföldi, díjnyertes filmet tekinthetett meg augusztus 2-a és 4-e 

között a lendvai vár környezetében. 
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